ΓΕΝΙΚΗ ΠΤΩΣΗ [ποιανού; τίνος;] 
	
	

	
	



Ενικός αριθμός

	Αρσενικά

Ø → а
Ь, й→ я

Студента
Учителя
гения

	Θηλυκά

 А → ы[footnoteRef:2] [2: 	  Δε ξεχνάμε το χρυσό κανόνα! к,г,х, + 4 συριστικά = и, ποτέ ы! 
] 

Ь, Я → и

Мамы
Тетради
аудитории
	Ουδέτερα

о→ а 
е→ я

окна
моря
здания
	
Запомни!

Имя- имени
Время- времени
Дочь - дочери
Мать- матери



1. Κτήση. 

А. Чей? Чья? Чьё? Чьи?

Это Антон. Это сестра Антона

В. У кого?

У Антона есть машина. У него есть машина.

2. Απώλεια, απουσία: Кого/ Чего нет.

У меня нет машины.
У сестры Антона нет машины.

3. Σύγκριση

Москва больше Парижа.

4. Μετά από προθέσεις из (από τόπο), от (από ποιον),  с (από χρον.),  до (μέχρι χρον.), около (γύρω, κοντά)

Магазин работает с двух до трёх, иногда до четырёх. (από τις 2 μέχρι τις 3, καμιά φορά μέχρι τις 4)
Я еду из деревни, от бабушки.

5. Με μονάδες μέτρησης:

Стакан воды, килограмм сыра, бутылка молока

6. Με αριθμητικά:

            1 + ονομαστική εν.  π.χ. один стол, одна ручка, одно окно
                                 2, 3, 4 + γεν. εν.  π.χ.  два дня, четыре книги
                                 5-20  + γεν. πληθ.  π.χ.  пять девушек, девять мальчиков, 25 рублей

        - Во сколько вы идёте в кино?
       -  В  4 часа/ В 11 часов
ΓΕΝΙΚΗ ΠΤΩΣΗ. 

Πληθυντικός αριθμός

	Ονοματική εν. αρ.            
	  Γενική   εν.  αρ.                      
	Γενική    πληθ.  αρ.

	Σχηματισμός

	ученик        
студент 
стол
	ученика
студента
стола
	Учеников      -ОВ
студентов
столов
	Αρς. ø


	огонь
Ночь
учитель
товарищ
нож
море	
	огня
ночи 
учителя
товарища
ножа
моря	
	Огней             -ЕЙ
Ночей
учителей
товарищей
ножей
морей
	Αρσ. και θηλ. σε  «ь»

Αρσ. σε συριστικά

Ουδέτερα σε «е»

	гений
герой
санаторий
месяц
	гения
героя
санатория
месяца (месяцы)
	Гениев           -ЕВ
героев
санаториев
месяцев [footnoteRef:3] [3: 	  Όταν τονίζεται η κατάληξη πληθυντικού σε ουσιαστικά με θέμα στο «ц» Π.χ.  отец- отцы- отцов
] 


	
Αρσ. σε «й» και «ц»

	линия
здание
	линии
здания
	Линий        - ИЙ
зданий

	Θηλ. σε «ия » 
ουδέτ. σε «ие»

	рука
газета
окно
	руки[footnoteRef:4] [4: 	  Να θυμάσαι! Λόγω του χρυσού κανόνα χρησιμοποιούμε την κατάληξη «и» μετά από τους χαρακτήρες г, к, х, ш, щ, ж, ч.
] 

газеты
окна
	рук [μηδεν. κατάληξη]
газет
окон [footnoteRef:5] [5: 	 Όταν το θέμα θηλυκών και ουδέτερων που έχουν μηδενική κατάληξη στη γενική πληθ. λήγει σε σύμπλεγμα συμφώνων, συνήθως μεταξύ τους προστίθεται το φωνήεν «е» ή «о».Сумки – сумок
	Студентки-студенток
	Девушки- девушек (συνήθως βάζουμε «е» όταν το πρώτο σύμφωνο του συμπλέγματος είναι συριστικό).  Αλλά και εδώ: число- числа- чисел, письмо – письма- писем
	Окно-  окна- окон (γράφουμε «о» στα ουδέτερα μόνο μετά από «г» και «к») 
] 


	Θηλ.  σε «а» 
ουδέτ. σε «o» 

	имя
	имени
	Имён           -ЁН

	Ουδέτ. σε «мя»

	тётя
	тёти
	Тёть              -Ь
	Θηλ. σε «я» 





Με λέξεις мало, много, несколько, сколько χρησιμοποιείται πάντα γενική πληθυντικού (εκτός από τις λέξεις που εκφράζουν τις αφηρημένες έννοιες καθώς και τις λέξεις που χρησ. κυρίως στον ενικό αριθμό:   π.χ. сколько времени.. πόσο χρόνο…, мало снега λίγο χιόνι) воды, молока, сахара, соли...

α/ Μερικά αρσενικά έχουν ανώμαλη γενική πληθυντικού η οποία είναι ίδια με την ονομαστική ενικού:
              
                     раз                  φορά                     раз
                     глаз                  μάτι                      глаз
                     килограмм       κιλό                 килограмм (килограммов)

β/ Ανώμαλος σχηματισμός

Брат- братья- братьев
Стул- стулья- стульев
Сестра- сёстры- сестёр
Мать – матери – матерей
Дочь- дочери- дочерей
Ребёнок- дети- детей
Сосед- соседи- соседей
Друг- друзья – друзей
Церковь- церкви – церквей
Год  - года- лет
День- дни- дней

γ/ Γενική πληθυντικού των λέξεων που δεν έχουν ενικό αριθμό

Сутки- суток
Каникулы- каникул
Деньги- денег
Ножницы- ножниц
Брюки- брюк
Родители- родителей
Джинсы – джинсов
Часы – часов

Человек – люди  έχει δυο μορφές γενικής πληθ. – человек ( με αριθμητικά από 5 μέχρι 20 και λέξεις сколько/ несколько με την έννοια «άνθρωπος» ως «άτομο») и людей (στις υπόλοιπες περιπτώσεις)

Π.χ. - Сколько человек в аудитории? - В аудитории пять человек
На площади много (мало) людей.

ΓΕΝΙΚΗ ΕΠΙΘΕΤΩΝ 

               Αρσενικά / Ουδέτερα                    Θηλυκά                              
Εν.  (
- ОГО    - ЕГО
    
- ОЙ          - ЕЙ
 
+ 
ΚΤΗΤ. ΑΝΤ.
 
- 
ЕГО              - ЕЙ
          
- ЫХ       - ИХ
   
- ЫХ          - ИХ
              
- 
ИХ
)
Πληθ.


